
 
 

 

The book includes 160 detailed tables giving all the postal rates and fees for additional services 
for letter mail, parcels, money transfers, value sendings, telegrams and the special rates for Polish 
internal and foreign mail. Moreover, collectors of other areas connected with Poland can find for 
instance the postal rates for the former Prussian Territory (Posen), the Polish part of Upper Silesia 
and Port Gdansk. The postal rates for airmail and Zeppelin mail from Poland to the rest of the world 
are also included. 

In an effort to make the information more widely available not only have most of the tables 
been translated into German and English in two separate chapters, but also a special Polish – English 
– German dictionary of postal rate terminology has been included. 

The tables are supplemented by some 200 full or abbreviated transcriptions from original official 
Polish decrees which give detailed explanations of many of the terms and handling methods showing 
the development of the postal rates over the years. The book contains about 180 illustrations 
covering a wide range of postal sendings and postal rates. 

This book will be a great help for all Poland collectors, postal historians, philatelic experts and 
auctioneers. 
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Philatelists interested in purchasing this book should contact the author at: 
 

zbierski@interia.pl 
 

The book has over 560 pages and is published in a solid hard cover. Due to its weight (just over 2 kg), 
it is sent as a postal parcel. 

 
 
 
 
 
 
 

 

POLISH  POSTAL  RATES 

1918 – 1939 

 
Hitherto the information available in philatelic 

publications on Polish postal rates has been incomplete 
and lacking in detail – much has been omitted.  

At last, after years research and compilation of 
documents, we have a book which provides an extensive 
and almost complete history of the Polish postal rates 
between 1918 and 1939. The material is derived from 
over 270 literature sources, all the official Polish postal 
publications as well as the official decrees of the Polish 
Post Ministry. 
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In 160 Tabellen zeigt das Buch detailliert alle Portostufen, dazu sämtliche Nebengebühren  
für Briefsendungen, Pakete, Geldüberweisungen, Wertsendungen, Telegramme, sowie Sondertarife 
für die In- und Auslandspost Polens. Sammler, die sich mit Gebieten befassen, die auch polnische 
Aspekte beinhalten, finden dort sehr umfangreich dargestellte Portogebühren in der ehemaligen 
Preußischen Provinz (Posen), im polnischen Teil Oberschlesien sowie von Port Gdansk. Hinzu kom-
men noch die Gebühren für die Flugpost und Zeppelinpost aus Polen in die ganze Welt. 

Die meisten Tabellen wurden auch in die deutsche und englische Sprache (in zwei separaten 
Kapiteln) übersetzt, um die Zugänglichkeit des Buches für ein breites Publikum zu erleichtern. 
Außerdem wurde ein Wörterbuch der Postgebühren-Begriffe polnisch – deutsch – englisch ange-
fertigt. 

Außer den Tabellen findet der Leser etwa 200 ganze oder verkürzte polnische Originaltexte zum 
Thema (Ausschnitte aus Gesetzen und Verordnungen), die die vielen Begriffe und Sachverhalte 
erklären und die Entwicklung der Postgebühren über die Jahre darstellen. Das Alles ist mit etwa  
180 Abbildungen versehen, die die breite Palette von Sendungsarten darstellen. 

In seiner Form wird das Buch eine große Hilfe für alle Polen-Sammler, Post-Historiker, Prüfer 
und Auktionshäuser sein. 
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Philatelisten, die am Kauf dieses Buches interessiert sind, wenden sich bitte an den Autor unter: 
 

zbierski@interia.pl 
 

Das Buch hat über 560 Seiten und erscheint in einem soliden Hardcover. Aufgrund seines Gewichts 
(knapp über 2 kg) wird es als Postpaket verschickt. 

 

 

 
 

 

 

POLNISCHE  POSTGEBÜHREN 

1918 – 1939 
 

In der philatelistischen Literatur gab es bis jetzt sehr 
unzureichende und oberflächliche Beiträge über die pol-
nischen Postgebühren.  

Dank der in den Jahren gesammelten Dokumente, 
wurde ein Buch geschaffen, das die sehr umfangsreiche 
und fast lückenlose Geschichte der Post-gebühren Polens 
von 1918 bis 1939 darstellt. Die im Buch dargestellten 
Zahlen sind anhand von etwa 270 Literatur-Positionen, 
sowie u.a. durch alle polnischen Gesetzblätter und Ver-
ordnungen des Postministeriums zum Thema Gebühren, 
nachgewiesen. 
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